
 

Nyborg - Ullerslev

Ældre Sagen  – Lokalafdeling Nyborg-Ullerslev, Adelgade 6, 5800 Nyborg
 Formand for lokalbestyrelsen: Peter Enevold, mobil 4081 8675,  peenevold@gmail.com

Referat af møde i lokalbestyrelsen 

Mødedato: Onsdag den 19. juni kl 12:30 i Adelgade
Deltagere:
Peter Enevold (PE), formand
Irma Trebbien (IT), 1. næstformand
Karin Jensen (KJ), 2. næstformand
Lizzi Petersen (LP)
Dorit Myltoft (DM)
Ole Wildt-Andersen (OWA)
Hans Juhl Jørgensen (HJJ)
Hans Mikkelsen (HM)
Hanne Fridmann (HF)
Erik Christensen (EC), 1. suppleant, AFBUD
Helen Therkildsen (HT), 2. suppleant

Ulla Pedersen (UP), kasserer

Praktisk arrangør: Hans Mikkelsen (husk evt. afbud til Hans)

1. Velkomst, valg af ordstyrer og evt. supplering af dagsorden
Irma valgt til ordstyrer, Karin referent. 

2. Regnskab v/UP
Tal for ultimo maj er udsendt, evt. kommentarer og spørgsmål
Ingen kommentarer. 

3. Kontorområdet v/LP og UP
a) Medlemmer status
5760 medlemmer. 328 indmeldt i år, nettotilgang 294. 

b) Kontormøde 23. maj (referat er udsendt)
Ulla har deltaget i kasserermøde i København. Elsebeth Thomsen 
er ny på kontoret fra august. 
Der er lavet plan for læsning af kontormails og aflytning af 
telefonsvarer i sommerferien. 
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c) Aldersfordeling medlemmer til orientering:

Aldersfordeling for lokalafdeling 449 Nyborg-
Ullerslev   

 Antal Procent
Antal/Andel under 50 år: 80 1,40%
Antal/Andel 50-59 år 558 9,75%
Antal/Andel 60-64 år 686 11,98%
Antal/Andel 65-75 år 2189 38,23%
Antal/Andel over 75 år 2124 37,09%
Antal/Andel med ukendt føds. 89 1,55%

4. Nyt fra formanden og punkter til beslutning.
a) Brug af kommunens lokaler og servering samme sted.

Det juridiske notat fra kommunen er modtaget. Konklusionen 
er, at vi naturligvis fortsat kan bruge kommunens lokaler, og at 
vi der kan få kaffe etc. fra Madhuset.

b) Lokalbladet
Efter lidt udfordringer med kommunikationen har vi nu et klart 
billede af behovet for antal blade. Dette antal justeres hver 
gang af Helen efter input fra Lizzi.
Formandskabet har drøftet, hvem vi leverer blade til ud over 
medlemmerne. Orientering på mødet, herefter udarbejdes ny 
oversigt. Skal vi levere blade til f.eks. en klinik eller offentlig 
myndighed, skal der foreligge et konkret ønske og 
ansvarshavende redaktør skal sige OK.
Ved næste bladudgivelse opmærksomhed på, at DAO levererer 
de blade vi sender ud. Evt. udsendes nyhedsbrev 14 dage efter 
udgivelse.
Vi har tidligere uddelt Landsblade til klinikker m.fl. Det er 
besluttet, at vi stopper med det.

c) Seniorrådsformand har ide om it-sikkerhedsmøde.
Peter har anført at også ÆS har tilsvarende ide/ønske.

d) Hyldestfest og prisuddeling
Indstilling af kandidater til Frivilligprisen er senest 14. august. 
Hyldestfesten finder sted den 27. september på Bastionen.
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e) Ældrepolitik og ældrereform
Der holdes borgermøde herom i efteråret. Vi medvirker ved at 
informere om det.

f) Faglige Seniorer
Vi har drøftet en henvendelse fra Faglige Seniorer om fælles 
aktiviteter. Vi har valgt at sige pænt ”nej tak”, bl.a. fordi vi 
allerede har planlagt mange aktiviteter. 

5. Socialt-humanitære område v/IT 
a) Nye/ændrede aktiviteter
Friplejehjemmet vil gerne benytte vores vågere og ledsagere. 
Bisidder-hjælp kræver medlemskab af Ældre Sagen. 
Der var 82 tilmeldte til demensforedrag. Der var ønske om et 
arrangement kun for pårørende.

6. IT-området v/HJJ
a) Nye/ændrede aktiviteter
Møde med it-frivillige afholdt 18. juni. Det var et konstruktivt og 
engageret møde. 
Vil gerne arrangere temamøder – evt. også i Ullerslev.
Samarbejde med Egeparken starter til september. 

7. Motions-området v/OWA
a) Cykelhold
Som aftalt sidst forsøges med ekstra – adstadigt – cykelhold 
mandag. Da torsdagsholdet er blevet lidt lille, arrangerer Helen en 
omtale af cykling i et af de næste to blade.

b) Stolegymnastik Vestervold
Der er fundet 2 nye instruktører. De tilbydes kursus.

c) Krolf
Der er indkøbt sammenklappelige borde og stole, samt en 
rullevogn til transport. Formanden har sagt OK til brug af godt 4 
tkr, hvoraf ca. 40% finansieres af deltagerbetalingen.

d) Øvrigt nyt
Booking for nuværende svømmere er i gang. 
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8. Kulturområdet v/DM
a) Ide om højtlæsning på Jernbanebo pt. på ”stand by”.
Der holdes nyt møde til efteråret.

b) Forårshøjskole 2025
Forventes at blive 19.-20. marts. Planlægning er startet.

c) Endagstur 25. september
Tur til Brejning og Bindeballe Købmandsgård. 

d) Øvrigt nyt
Gode film i Kino Vino er planlagt.
Formiddagscaféer planlægges til afholdelse efter nytår. 

9. Kortspil v/LP
a) Evt. nyt
Starter 2. september.

10. Aktiviteter for mænd v/HM
a) Nye/ændrede aktiviteter
Afventer svar vedr. projekt Mand til mand fra Social- og 
Boligstyrelsen. 

11. Nyt fra Ullerslev v/KJ 
a) Nye/ændrede aktiviteter
Intet til referat.

12. Fundraising v/PE, intet nyt

13. Orienteringspunkter:
Koordinationsudvalg: 
Næste møde 19/8, primært om kommunens budget for 2025

Distriktet: Referat fra mødet i distriktforsamlingen den 27. maj er 
udsendt. Irma og Karin har tilbudt sig som socialhumanitære 
koordinatorer.

Seniorråd: På møde med ældreudvalget bl.a. drøftet 
boligsituationen for ældre. Notat medsendes til orientering.
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Landsforeningen: Vi har rundet 1 mio medlemmer. Kampagnen for 
hurtigere regulering af folkepensionen er blevet godt modtaget. 
Se i øvrigt Frivilligportalen under ”Organisation”..

14. Eventuelt
Intet til referat.

Deadlines:
Det Sker: Jævnfør mail fra Søren Torpe
Lokalbladet: 29. juni for august-blad

Kommende bestyrelsesmøder/praktisk arrangør mv.:
Onsdag den 21. august, ansvarlig er Helen


